

Title (en)

Apparatus for changing supply reels in stranding machines.

Title (de)

Einrichtung zum Auswechseln von Ablaufspulen für Verseilmassen.

Title (fr)

Dispositif pour le remplacement des bobines de dévidage sur les toronneuses.

Publication

EP 0056937 A2 19820804 (DE)

Application

EP 82100115 A 19820109

Priority

DE 3102368 A 19810124

Abstract (en)

This apparatus is suitable for exchanging supply reels (2, 2', 2'') for stranding machines (1) with reel carriers (5) arranged in succession in a longitudinal direction of the machine and is equipped with a magazine (7) which has bearing elements (13, 13', 13''; 23, 24; 26, 27) arranged above the stranding machine (1). For inserting the supply reels (2) into the stranding machine (1) and extracting them from it, arranged vertically above each reel carrier (5) of the stranding rotor (3) and above the bearing elements (13, etc.) is a fixed lifting device (9) with a receiving means (10) suitable for grasping the supply reels (2). The bearing elements (13, etc.) can both be introduced into the region determined essentially by the cross-section of a supply reel (2) and extending vertically above the reel carrier (5), to load the magazine (7) with supply reels (2) or unload them from it, and be removed out of this region, to load the reel carriers (5) in the stranding rotor (3) or unload them from it. Thus, the bearing elements (13, etc.) can execute a common linear movement or be pivoted about individual axes (21; 25). The loading and unloading of the magazine (7) can take place during the production of the stranding machine (1). <IMAGE>

Abstract (de)

Diese Einrichtung eignet sich zum Auswechseln von Ablaufspulen (2, 2', 2'') für Verseilmassen (1) mit in Maschinenlängsrichtung hintereinander angeordneten Spulenträgern (5) und ist mit einem Magazin (7) ausgerüstet, das oberhalb der Verseilmasse (1) angeordnete Auflageelemente (13, 13', 13''; 23, 24; 26, 27) aufweist. Zum Einlegen und Entnehmen der Ablaufspulen (2) in die bzw. aus der Verseilmasse (1) ist senkrecht über jedem Spulenträger (5) des Verseilrotors (3) oberhalb der Auflageelemente (13,...) eine ortsfeste Hubeinrichtung (9) mit einem zum Erfassen der Ablaufspulen (2) geeigneten Aufnahmemittel (10) angeordnet. Die Auflageelemente (13, ...) können in den Bereich, der im wesentlichen durch den Querschnitt einer Ablaufspule (2) gegeben ist und der sich senkrecht über den Spulenträger (5) erstreckt, sowohl eingebracht werden, um das Magazin (7) mit Ablaufspulen (2) zu be- oder entladen, als auch aus diesem Bereich entfernt werden, um die Spulenträger (5) im Verseilrotor (3) zu be- bzw. entladen. Dabei können die Auflageelemente (13, ...) eine gemeinsame lineare Bewegung ausführen oder um einzelne Achsen (21; 25) geschwenkt werden. Das Be- und Entladen des Magazins (7) kann während der Produktion der Verseilmasse (1) erfolgen.

IPC 1-7

D07B 7/16

IPC 8 full level

D07B 7/16 (2006.01)

CPC (source: EP)

D07B 7/16 (2013.01)

Cited by

CN113192700A

Designated contracting state (EPC)

AT FR IT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0056937 A2 19820804; EP 0056937 A3 19820825; DE 3102368 A1 19820902; DK 9682 A 19820725; ES 508821 A0 19830101;
ES 8302145 A1 19830101

DOCDB simple family (application)

EP 82100115 A 19820109; DE 3102368 A 19810124; DK 9682 A 19820112; ES 508821 A 19820118